
L’any 2010 s’ha acabat. Un any, com tots, 
on la gent del Baix Llobregat segur que hem 
viscuts bons i mals moments personals, famil-
iars o professionals. M’atreviria a dir, però, que 
per molts i moltes de vosaltres no ha estat el 
millor dels anys per culpa de la crisi i les seves 
repercussions. Segur que molts i moltes de 
vosaltres esteu patint directa o indirectament 
el tancament d’empreses, els expedients de 
regulació, l’atur, la congelació de les pensions 
o les retallades de sous dels treballadors i tre-
balladores públics.

Res fa pensar que el 2011 hagi de ser millor 
que el 2010, però tampoc ha de ser necessàri-
ament pitjor. Per què no fem del 2011 l’any de 
la igualtat i la justícia social? Per què no fem 
que siguin menys les famílies que pateixen la 
crisi? Per què no fem que del 2011 l’any del 
diàleg, el respecte envers l’altre i la pluralitat? 

Per què no? 
Us proposem que sigueu tenint esper-

ança. Estem convençuts que la crisi només 
te solucions des de l’esquerra i amb una nova 
economia socialment justa i ecològicament 
sostenible. Per això seguirem apostant per la 
democràcia, per separar els diners de la políti-
ca, perquè no s’amaguin els Millets, perquè els 
més febles tinguin veu, i perquè no s’oblidi la 
lluita obrera i de barri. Apostem per la nova 
política, i lluitarem contra l’opacitat pública i les 
retallades socials. 

Segur que amb l’esforç quotidià, la impli-
cació i la participació de cadascun/na de no-
saltres, el 2011 pot ser millor. Potser el 2011 
serà l’any del diàleg, l’equitat i la pluralitat. L’any 
dels canvis que el món i també Cornellà neces-
siten.

Ànims a totes i a tots!

Fem que el 2011 sigui millor

Des d’ICV volem donar les gràci-
es a la gent de Cornellà que ens 
heu donat suport en les elecci-
ons al parlament (3460 perso-
nes, més d’un 10%) i que ens ha 
convertit en un dels municipis de 
Catalunya on ICV-EUiA ha man-
tingut major suport. Gràcies! Se-
guirem treballant per una nova 
ciutat més participativa i social-
ment cohesionada. 

El PSC vota en contra d’una mo-
ció presentada per ICV al Ple 
municipal o es demanava un 
pacte per la laïcitat a Cornellà. 
Volíem promoure la cohesió, el 
pluralisme, el respecte i la igual-
tat, i evitar que cap religió con-
dicioni la vida social, educativa, 
cultural i política de tota la ciutat 
i de la seva gent. El PSC no ho 
veu així. 

Nou Pla d’Habitatge aprovat pel 
govern municipal que no obeeix 
a les necessitats actuals de la 
ciutat, i que com és ja habitual 
es fa sense cap tipus de debat 
amb el conjunt de forces políti-
ques i de la ciutadania. El govern 
continua la seva aposta per la 
construcció d’habitatge en rè-
gims d’accés que no afavoreixen 
als ciutadans/es que més ho 
necessiten!! Cornellà necessita 
pisos de lloguer accessible i de 
règim especial per les famílies 
que més pateixen la crisi.

Iniciativa per Catalunya Verds
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Pregunta: Aviat farà 4 anys de les darreres eleccions muni-
cipals, com us vau plantejar al 2007 la vostra feina a l’Ajun-
tament?

Resposta Elisa Corral: Les eleccions municipals del 2007 van 
tornar a donar, per sisena vegada consecutiva, la majoria absoluta 
al PSC (16 regidors de 25) amb una elevada abstenció. Malgrat 
això, l’alcalde va tornar a fer una oferta de “govern de concentra-
ció” amb ICV-EUiA, ERC i CiU. Desprès d’assemblees i consultes, 

tot creient interpretar correctament el sentit del vot obtingut (2500 
vots menys i un regidor menys per ICV-EUiA), ICV va decidir pas-
sar a l’oposició municipal després de 8 anys de participació en el 
govern de la ciutat. Ens vam plantejar obrir una nova pàgina a la 
vida política de Cornellà. Des de l’orgull per la feina feta al govern 
municipal en els darrers 30 anys i en concret, de la feina feta des 
dels departaments que vam “gestionar” del 1999 al 2007, moltes 
vegades d’una manera “tutoritzada” pel gran germà de govern. 

Fem balanç del mandat a 
l’Ajuntament de Cornellà. 
Parlem amb: 
Elisa Corral i l’Arnau Funes regidora i 
regidor d’ICV

Full informatiu d’Iniciativa per Catalunya Verds de Cornellà

Com ha canviat Cornellà en aquests quatre anys (2007-
2011)?

Resposta Arnau Funes: Tres temes han marcat el mandat a Cor-
nellà: la transparència i la participació ciutadana, l’urbanisme 
i l’habitatge a Cornellà i l’impacte de la crisis econòmica a la 
ciutat.  A aquest s’ha sumat la conflictiva posada en funcionament 
de l’Estadi del RCD Espanyol i de l’SPLAU als terrenys compartits 
amb el Prat. La crisi ha afectat molt a l’activitat econòmica de Cor-
nellà. Ha fet que molts comerços tanquin, tenim polígons industrials 
amb molta persiana baixada i tot i tenir l’SPLAU, on ha de treballar 
més gent, tenim més atur, més precarietat laboral, més temporalitat 
i menors salaris.

Com valoreu la vostra tasca d’oposició a l’Ajuntament de Cor-
nellà?

AF: Al 2007 vam triar la soledat de l’oposició a canvi de la llibertat 
d’expressió. El joc democràtic requereix tant de govern com d’opo-
sició, i encara més si el govern manté una majoria absoluta molt 
folgada des de 1987. Hem cercat el diàleg i els acords en els te-
mes bàsics de ciutat i pel benestar de les persones. Ens hem sumat 
a aquells temes que crèiem podien ajudar a millorar Cornellà com 
l’acord per la transparència i la Governança o la creació del Síndic 
de Greuges de Cornellà.

EC: Ens vam plantejar fer una oposició responsable i crítica, i creiem 
que ho hem fet. La nostra oposició ha estat carregada dels coneixe-
ments que hem anant acumulant en aquests 30 anys d’Ajuntaments 
democràtics, però també hem tingut complicitats amb les entitats i 
la ciutadania per denunciar abusos de la gestió municipal i deman-
dar una resposta justa i equitativa als problemes que s’han plantejat. 
Hem estat amb diferència el Grup Municipal que més qüestions ha 
portat al Ple de Cornellà. Crec que el número i la qualitat de les 
propostes evidencien que Cornellà necessitava una oposició seria, i 
aquesta ha estat ICV. 

Què destacaríeu de les vostres propostes?

AF: En qüestions econòmica, d’urbanisme i d’habitatge, hem dema-
nat un nou paper de PRECSA, l’empresa de promoció econòmica, 
davant la crisi i hem criticat la gestió d’EMDUCSA, tant per la seva 
manca de criteris socials i la seva recerca del benefici empresarial, 
com pel “mal tracte” que s’ha donat a diferents ciutadans i ciuta-
danes “clients dels seus serveis”. Vam plantejar seriosos dubtes a 
l’Acord Social per sortir de la crisi de Cornellà. Bàsicament perquè 
tot i tenir bones propostes socials, suposava acceptar la construcció 
de més de 3000 pisos públics (principalment de preu concertat a 
2500€ metre quadrat) i un nombre similar de privats,  sense consul-
tar a la ciutadania i urbanitzant els darrers terrenys de la ciutat.  Com 
creiem que el “totxto” no pot ser mai la solució de la crisi, hem fet 
propostes per tenir uns impostos locals més justos i que promoguin 
la sostenibilitat. 

EC: També hem plantejat diferents propostes per millorar la mobili-
tat interna de Cornellà i la nostra connexió amb Barcelona i la resta 
de la comarca, que tot i la negativa inicial han acabat incorporades 
als Plans que ha aprovat el govern municipal. Per altra banda, hem 
posat en qüestió la política d’equipaments municipal perquè creiem 
que existeixen masses diferències de criteri. Com a exemples: vam 

ser els primers en fer veure a l’Ajuntament que la gestió del Parc Es-
portiu Llobregat no funcionava, vam demanar un futur cultural pel ci-
nema PISA i continuem presentant i estudiant alternatives a la nova 
Façana Sud de la ciutat per preservar zones verdes i fer compatible 
el nou estadi amb la vida dels veïns i veïnes de Riera i Almeda. 

AF: L’educació ha estat una altra prioritat per a nosaltres en aquest 
mandat:  creiem que Cornellà necessita una Oficina Municipal d’Es-
colarització i més beques de menjador i activitats, però sobretot cre-
iem que l’Ajuntament ha donat poc suport a les escoles públiques 
de la ciutat. I per finalitzar, pel que fa a la política cultural ja vam plan-
tejar que calia una nova Festa Major abans del “fiasco” dels concerts 
de pagament. 

EC: En matèria de participació hem tingut massa negatives. Hem 
demanat major participació ciutadana i política a l’Ajuntament. Hem 
demanat, com des de 1995, una modificació del Reglament Orgà-
nic Municipal (ROM) per permetre preguntes de la ciutadania al Ple 
de la ciutat. Hem proposat una comissió ciutadana de seguiment de 
les actuacions. Vam denunciar la situació laboral de les treballado-
res de la neteja municipal. Vam demanar més comprensió davant 
el conveni col·lectiu de l’Ajuntament. Ens hem negat a la retallada 
de sous municipals, i hem qüestionat la justificació tècnica i l’interès 
públic i social de determinades subvencions a entitat. 

Com us plantegeu el futur?

EC: Volem incidir en el futur de la ciutat, en el seu creixement i des-
envolupament econòmic, ecològic i humà i volem fer-ho amb les 
persones que viuen i treballen a Cornellà. Estem convençuts/des 
que Cornellà necessita una alternativa social i política, i ICV volem 
contribuir a construir-la. Cornellà no pot encarar el futur, i els seus 
reptes, amb un majoria anquilosada i absolutíssima del PSC. Les 
majories absolutes no són bones, i encara ho són menys si duren 
tants anys i sempre manen les mateixes persones.

AF: Cornellà pot ser millor en molts sentits. Volem una ciutat plural 
on es pugui viure i conviure amb igualtat de drets i d’oportunitats per 
a tothom, on es tingui en compte les opinions i tingui un creixement 
sostenible social, econòmica i ecològicamrnt. Treballem i treballa-
rem, des de les nostres capacitats, perquè la gent de Cornellà sigui 
protagonista dels canvis, i torni a sentir il·lusió i confiança en la vida 
de la ciutat, en l’honestedat de la seva política. Cornellà pot estar 
adormida, però està viva, i entre totes i a tots podem despertar-la. 
Un Ajuntament més plural i equilibrat després de les eleccions mu-
nicipals de maig de 2011, serà un Ajuntament millor per Cornellà.
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Arnau Funes Romero, és Educador Social 
i diplomat en Treball Social per la UB. Fou 
regidor de Serveis Socials de 1999 a 2003. 
Actualment és el portaveu d’ICV a l’Ajuntament 
de Cornellà i a la Diputació de Barcelona, 
i membre de comissions com Economia, 
Hisenda, Educació, Benestar Social o Esports.

Elisa Corral Lozano, és Psicòloga i Educadora 
Social. De 2003 al 2007 fou regidora de 
Serveis Socials. És regidora i representant 
d’ICV als consells d’administració d’EMDUCSA 
i TECSALSA i a les comissions municipals 
d`Espai Públic i Medi Ambient,Territori i 
Habitatge, i Règim Intern i Seguretat.

Ihil iste il inctem quat. Uta evelis ratur? Ore di comnit ut quat quaeptiurion natquiam, te 
sim samenetur moloreh enihicia core perum quatendam ab imi, uide vendantur? Ihicietur, 
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No compartim el pressupost 
de Cornellà pel 2011
Per ICV la despessa de 116 milions que l’Ajuntament 
tindrà el 2011 no està prou adaptada a la crisi, ni compta 
amb la complicitat i la participació de la ciutadania.

Per ICV la despessa de 116 milions 
que l’Ajuntament tindrà el 2011 no està 
prou adaptada a la crisi, ni compta amb 
la complicitat i la participació de la ciuta-
dania.

Des d’ICV si que compartim alguns 
projectes amb l’alcalde i l’equip de govern, 
perquè creiem que són justos i encertats, 
però no compartim en general les seves 
formes de gestió i les seves maneres de 
fer. És molt important fer coses, però 
també ho és com es fan.

Estem en una conjuntura econòmica 
molt dura, i les decisions del govern esta-
tal de Zapatero encara ens ho posen més 
difícil. Les retallades de sous a treballa-
dors/es públics, la reforma laboral i de les 
pensions no estan ajudant gens a ciutats 
treballadores com Cornellà. Tenim cada 
cop més atur, més precarietat labo-
ral, més temporalitat i menors salaris. 
Molts comerços van tancant i comencem 
a tenir polígons industrials amb molta per-
siana baixada.  Per això creiem que si 
Cornellà ha canviat, l’Ajuntament ha 
de canviar de polítiques. 

Per ICV aquest pressupost no aborda 
temes prioritaris per Cornellà. No podem 

seguir amb la ciutat del totxo, i s’ha 
demostrat que tampoc ens va massa 
bé amb la ciutat de les oficines. Cal 
replantejar la política urbanística i d’habi-
tatge, tot intentant que no marxi més gent 
jove perquè no poden pagar un pis.  Cal 
una gestió més transparent, així com l’ac-
tualització de molts serveis i estructures, 
amb la finalitat de fomentar l’ocupació de 
majors de 45, dones i joves (tenim 40% 
d’atur juvenil).

Per ICV un pressupost municipal ha 
de comptar  amb els consells de partici-
pació, les entitats, i altres col·lectius que 
coneixen molt bé Cornellà. L’Ajuntament 
és dels ciutadans i de les ciutadanes 
de Cornellà no del seu govern.

Lamentem que, en un escenari dur 
com el que tenim, no s’hagi buscat el  
consens, l’entesa política, a l’Ajuntament 
i a la ciutat. El consens però, ni es fa ni 
es construeix només des d’un bloc, amb 
conferències a l’Auditori i amb sopars 
muntats per funcionaris. Esperem que pel 
futur tots i totes ho tinguem en compte. 
Als homes i a les dones d’ICV sempre 
ens trobareu disposats al diàleg i a 
l’entesa en benefici de Cornellà.

Què ha 
proposat ICV 
aquest anys?
ICV ha presentat del 2007 al 2010 
una seixantena de mocions, precs i 
preguntes al Ple Municipal. Us recollim 
una mostra del que hem demanat:

 Modificar el Reglament Municipal 
per permetre el debat polític i la par-
ticipació ciutadana als Plens. Fer una 
comissió ciutadana per dissenyar la 
Festa Major de Cornellà i una altra per 
recuperar Can Bagaria. Regular l’An-
tena de telefonia mòbil del carrer Pius 
XIIè. Regular i facilitar l’expressió cultu-
ral dels graffiti i dels murals. Recupe-
rar la Memòria històrica i assignar els 
noms de carrers pendents a lluitadores 
i lluitadors antifranquistes.

 Millorar la mobilitat a Cornellà, de-
manar la unió de les línies TramBaix 
i TramBesósn i que futures línies L3 i 
C3 del Metro i RENFE ens connectin 
amb la resta de la comarca. Fomentar 
l’estalvi d’aigua.

 Compensar el desequilibri de l´IPC 
dels anys que es negatiu en els impos-
tos municipals· Promoure l’ocupació de 
les dones amb mesures locals, i Incor-
porar Clàusules socials als projectes 
dels “Plans Zapatero”. Acordar que 
l’Ajuntament no contracti mitjançant 
ETT´s.

 Impulsar la creació del Consell As-
sessor d’Urbanisme i Política Territorial 
de la Ciutat.· Demanar a la Generalitat 
que no es fes la reducció prevista de 
professionals als serveis educatius. Es-
tablir mesures locals per lluitar contra 
la pobresa infantil o Impulsar un pacte 
local per la laïcitat.

 Hem demanat explicacions pel dè-
ficit i la mala gestió del Parc Esportiu 
Llobregat i per la gestió que ha fet 
EMDUCSA de promocions com Des-
traleta o Siemens.

 Lògicament, també hem acordat en 
mocions conjuntes amb la resta de 
grups: Commemorar el 28 de juny, dia 
de l’alliberament gai, lesbià, bisexual i 
transsexual. Recuperar les troballes ar-
queològiques del voltant de l’església i 
promoure l’ús igualitari del llenguatge o 
commemorar el dia Internacional con-
tra la violència vers les dones.

 +info: www.iniciativa.cat/cornella


